
Kauflandu a dokončily se náročné rekon-
strukce na třech ulicích. Mnoho staveb-
ních záměrů se realizovalo i  na hřišti 
TJ Slavia a  nezahálelo se ani v  kulturní 
oblasti. Uskutečnilo se setkání jubilan-
tů, probíhaly přípravy na adventní čas, 
zdobily se stromy, stavěl betlém, zdobil 
se skanzen i kaple Panny Marie. Snadná 
nebyla ani příprava čtyř adventních nedě-
lí, za což děkuji kulturní komisi, ale také 
obětavým spoluobčanům ze spolků, kteří 
zajistili nejen bohaté občerstvení.
Ve Zpravodaji se dočtete spoustu novi-
nek, investičních plánů a dalších spole-
čenských aktivit. Jsem potěšena, že se 
začátkem příštího roku uskuteční po 
dlouhé době obecní ples ve víceúčelové 
hale, proběhne tam pro děti i  maškar-
ní ples a můžete se těšit na zabijačkové 
hody, jehož výtěžek bude věnován dětem 
do mateřské školy.
A  čas nezastavíme, za dveřmi jsou 
Vánoce. Vzhledem k  probíhající válce 
na Ukrajině nemají všichni lidé to štěs-
tí prožívat adventní čas, ale zajišťují si 
pouze základní potřeby k  přežití. Proto 
si více než kdy jindy važme v  současné 
době míru a svobody.
Milí Malohoštičtí a Pustojakartičtí,
tyto významné křesťanské svátky, ať jsou 
ve znamení vzájemného porozumění, 
přátelství, klidu, radosti v rodině a ať jsou 
také o  pokoře. Před tím, co nám bylo 
životem dáno, před darem dětí, které 
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ráda bych Vám všem úvodem poděko-
vala za účast a  důvěru v  komunálních 
volbách. Noví i  znovuzvolení zastu-
pitelé využijí svou praxi, zkušeností 
a  svých znalostí a  odbornosti k  tomu, 
aby postupně naplnili volební program 
tak, jak Vám byl předložen. Všichni mají 
obrovský elán udělat maximum pro svou 
obec a věřím, že ve společné práci bude-
me nalézat ta nejvhodnější řešení pro 
naši městskou část.
Děkuji všem zastupitelům, že mě opět 
zvolili do funkce starostky a pevně věřím, 
že stejně jako v minulých dvou volebních 
obdobích budu svou práci vykonávat, jak 
nejlépe dovedu a co mi síly a čas dovolí.
Gratuluji panu Břetislavu Schaffartzi-
kovi ke zvolení do funkce místostaros-
ty a  panu Michalu Kokoškovi do funk-
ce 1. náměstka primátora statutárního 
města Opavy. Oběma přeji úspěšnou 
etapu jejich pracovního života.
Je velmi potěšující, že také naši 4 občané 
byli zvoleni do Zastupitelstva statutár-
ního města Opavy. Je to docela úspěch, 
že z  celkového počtu 39 zastupitelů 
jsou právě 4 z Malých Hoštic. Věřím, že 
všichni budou rozhodovat ve prospěch 
naší obce. Dva zastupitelé jsou součas-
ně i  zastupiteli Malých Hoštic (Michal 
Kokošek, Miroslava Konečná).
I  přesto, že probíhaly v  letošním roce 
volby, tak byl čas i na výstavbu nové gará-
že pro hasiče, otevřeli jsme cyklostezku ke 

jsou zdravé a dělají nám radost, před tím, 
co nám dali do vínku rodiče. Ve vztahu 
ke své rodině, před lidmi, které máme 
rádi. Buďme pokorní a vděční za to, co se 
nám zdá samozřejmostí. A máme přece 
toho tolik!
Přeji Vám kouzelné Vánoce, vysněnou 
vánoční pohodu, úspěšný start do nové-
ho roku 2023, pevné zdraví, zázemí ve 
své rodině, dobré mezilidské vztahy, klid 
v duši, nepostradatelnou lásku a pokoru 
k tomu, čehož si užíváme. Jste to jen vy, 
kdo určuje cestu svého života.

S úctou Miroslava Konečná

Malohoštický
 zpravodaj
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Zastupitelé již museli 
rozhodovat na 2. zasedání Zmč
V listopadu, do měsíce od ustavujícího zasedání, již proběhlo 
2. zasedání zastupitelstva, které bylo docela náročné. Schva-
lovaly se důležité smlouvy, diskutovalo se o navrženém roz-
počtu pro příští rok ve výši 10.018.000 Kč a příspěvcích pro 
naše spolky, také o  kulturních a  investičních akcích a  byly 
rozděleny oblasti, které budou mít jednotliví zastupitelé na 
starosti.
Všechny připravené projekty se budou postupně realizovat 
a  příští rok na jaře začneme výměnou vodovodních přípo-
jek na třech ulicích – Opavská, Cihelní, Janáčkova a přelož-
kou vodovodního řadu na ulici U Statku včetně rekonstruk-
ce zdevastovaného chodníku a vybudováním chodníkových 
obrub na protější straně. Podáme zpracovaný projekt na SFDI 

k výstavbě cyklostezky do Chlebičova a necháme zpracovat 
PD na rekonstrukci ulice Dvořákové, na přístavbu mateřské 
školy a mnoho dalších. Projekty máme rozpracovány ve všech 
oblastech, v budování kvalitní infrastruktury, ve sportu, kul-
tuře, životním prostředí, ve školství. Tak pevně věřím, že se 
nám povede volební program za 4 roky naplnit.
Zastupitelé jistě uvítají i Vaše nápady, podněty a připomínky 
ke zkvalitnění života v naší obci. A pokud to bude reálné, rádi 
pak Vašim požadavkům vyhovíme.
Žádné zastupitelstvo obce by však neexistovalo bez jejich 
voličů. Nemusíte vždy souhlasit s rozhodnutím vedení obce 
či zastupitelů, ale věřte, že všichni zvolení zastupitelé dělají 
práci podle svého nejlepšího svědomí a přesvědčení a proto, 
že chtějí zlepšit kvalitu života občanů. Nově zvoleným zastupi-
telům přeji do jejich zodpovědné práce hodně elánu, skvělých 
nápadů a iniciativ ve prospěch nás všech.

Miroslava Konečná

Výbory při zastupitelstvu obce
Zastupitelstvo na svém zasedání schválilo také výbory, které 
výrazně pomáhají řídit obec, kontrolovat rozhodnutí obce, 
pomáhají potřebným, organizují kulturně-společenské akce, 
podílí se na koncepčním řešení bezpečnosti obce, připravují 
stanoviska a návrhy na zajištění bezpečnosti v obci atd. Ze 
zákona je zastupitelstvo povinno schválit zřízení Finančního 
a Kontrolního výboru. Zřízení dalších výborů je v kompe-
tenci zastupitelstva a jsou nejméně tříčlenné.
FinAnČní výBor (rozsah působnosti: kontrola rozpočtu 
obce a hospodaření s ním, hospodaření s majetkem obce)
předseda: Ing. Michal Kokošek
členové: Ing. Marie Vegelová, Ing. Michael Pavera
Kontrolní výBor (rozsah působnosti: kontrola plnění 
opatření přijatých obecním zastupitelstvem, stížnosti, připo-
mínky občanů)
předseda: Karel Kopperberg
členové: Mgr. Lukáš Kavan, Jarmila Malá
KUltUrní výBor (rozsah působnosti: kulturní, spor-
tovní a  společenská činnost, příprava programů význam-
ných akcí obce)

předseda: Ing. Marie Vegelová
členové: Petra Pitrašová, Mgr. Kateřina Paverová, Karel Kop-
perberg, Pavel Věncek, Marie Hírešová
doPrAvní výBor (rozsah působnosti: koncepční zále-
žitosti bezpečnosti obce, záležitosti veřejného pořádku, bez-
pečnost na komunikacích, ochrana před požáry, ochrana 
před povodněmi)
předseda: Pavel Věncek
členové: Ing. Michal Kokošek a Ing. Michael Pavera
výBor Pro oBČAnSKé záležitoSti A  život-
ní ProStředí (rozsah působnosti: řešení tvorby zeleně 
a veřejných prostranství obce, společenské a občanské zále-
žitosti)
předseda: Jarmila Malá
členové: Mgr. Lukáš Kavan, Ing. Marie Vegelová

Miroslava Konečná

Zvolení zastupitelé pro volební období let 2022 – 2026 abecedně:
Mgr. lukáš Kavan, člen kontrolního výboru, člen výboru pro občanské záležitosti a ŽP
ing. Michal Kokošek, předseda finančního výboru, člen dopravního výboru
Mgr. Miroslava Konečná, starostka
Karel Kopperberg, předseda kontrolního výboru, člen kulturního výboru
Jarmila Malá, předsedkyně výboru pro ŽP a občanské záležitosti, členka kontrolního výboru
ing. Michael Pavera, člen finančního a dopravního výboru
Břetislav Schaffartzik, místostarosta
ing. Marie vegelová, předsedkyně kulturního výboru, členka finančního výboru a výboru pro ŽP a občanské záležitosti
Pavel věncek, předseda dopravního výboru, člen kulturního výboru
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čerpání dovolené během 
svátků
V období od 22. 12. 2022 do 2. 1. 2023 bude úřad městské 
části Malé Hoštice uzavřený z  důvodu čerpání řádné dovo-
lené. V  neodkladných záležitostech můžete využít e-mailo-
vé adresy: male.hostice@opava-city.cz či volat na tel. číslo: 
604 229 364 (starostka)

Volby prezidenta 
republiky
V pátek 13. ledna a v sobotu 14. ledna se uskuteční první kolo 
voleb prezidenta České republiky. Druhé kolo se pak uskuteč-
ní 27.  ledna a  28.  ledna. Volební místnosti budou vždy ote-
vřené v pátky od 14 do 22 hodin a v soboty od 8 do 14 hodin. 
Opět budou dvě volební místnosti a to na úřadě městské části 
a v Základní škole. Volit může každý, kdo alespoň o druhého 
dne prvního kola voleb dovrší 18 let, je svéprávný a má české 
občanství. Pokud budete chtít volit mimo trvalé bydliště, tak 
si můžete zažádat o  voličský průkaz, který vám umožní hla-
sovat v jakémkoli volebním okrsku v ČR. Průkaz vám vystaví 
na magistrátu města Opavy na ohlašovně trvalého pobytu. Pro 
první kolo je nutné průkaz vystavit nejpozději do 11. ledna a pro 
druhé kolo 25. ledna. Žádost musíte podat nejpozději 6. ledna, 
případně 20. ledna do 16 hodin, tedy sedm dní před volbami. 
Musí být písemná s úředně ověřeným podpisem voliče. Na úřad 
ji můžete donést osobně, nebo ji poslat přes datovou schránku. 
Vzory žádosti a další informace naleznete na webu města.

odpady
Komunální odpad
Od nového roku se změní frekvence vývozu nádob na směs-
ný komunální odpad. Konkrétně se budou popelnice odvá-
žet jednou za dva týdny. Výše poplatku zůstane stejná, jako 
to bylo doposud  – dospělý občan 660 Kč. Podle propočtů 
by mohlo město jen snížením svozu na jednou za dva týdny 
a větším tříděním v domácnostech ušetřit okolo 2,5 milionu 
korun ročně. Nikdo neví, jak se budou nadále vyvíjet nejen 
ceny pohonných hmot, a také, kde bude třeba doplnit barevné 
kontejnery, nebo zvýšit četnost jejich svozu. Na druhé straně 
za nově vytříděný odpad město nějaké finance obdrží.
Svoz odpadů během svátků
Technické služby Opava během vánočního období posílí svoz 
plastu a papíru tak, aby předcházelo tvoření hromad odpadů 
vedle kontejnerů. Svozy budou probíhat jako jiný běžný den.
oleje ze smažení
Jelikož se nám blíží vánoční svátky a  s  tím stoupá spotřeba 
oleje v  domácnostech, tak bychom chtěli opět informovat, 
že u sportovního areálu na Sportovní ulici je plastová nádo-

ba určená jen na tyto oleje. 
Použitý olej stačí nalít do 
plastové láhve a poté vyhodit 
do zmíněné nádoby.

nepořádek 
kolem 
kontejnerů
Nepořádek, binec, svinčík nebo 
i  peprněji komentují lidé stav, kdy 
jsou naše kontejnery chaoticky obsy-
pány odpadem a  vytváří vizuálně 
nevzhledné zátiší. Bezhlavé vyhazo-
vání odpadu většího rozměru v okolí 
popelnic - staré křeslo, pneumatiky, 
vysloužilé umyvadlo apod., to opravdu nepatří ke kontejne-
rům, a to ani k těm na tříděný odpad. Svoji životní pouť musí 
ukončit na sběrném dvoře. Ať se nám to líbí nebo ne, popeláři 
nejsou povinni automaticky uklízet odpad kolem popelnic na 
tříděný odpad. Nejvíce nám vadí psí exkrementy, nepořádek 
okolo popelnic a polétavý prach. Ovšem ruku k dílu je ochot-
ný přidat jen málokdo. Ale skutečně to musí takto dopadat? Je 
to naše ostuda, že žijeme ve 21. století a neumíme si na veřej-
ném prostoru udržet pořádek. A  tak tiše jdeme příkladem 
našim dětem, jak to mají v budoucnu dělat. 
 Miroslava Konečná

Komunikace není parkoviště
Kvůli neprůjezdnosti ulic, nedodržování zákona o pozemních 
komunikacích, čištění komunikací atd., apelujeme opětovně na 
řidiče automobilů, aby neparkovali svá vozidla na komunika-
cích. Toto upozornění není poprvé, že auta mají stát na Vašich 
soukromých pozemcích. Nemají tam parkovat ani v létě a už 
vůbec ne v  zimě. Bohužel, žádná upozornění zatím nevedla 
k tomu, aby se situace s parkujícími auty zlepšila. Spíše naopak. 
Občané přichází na obec s žádostmi o řešení této situace, že jim 
jsou blokovány vjezdy, že je provoz na některých komunikacích 
nepřehledný, hlavně na nejfrekventovanější vozovce Slezská, 
a to z důvodu špatně odstavených aut.
Každý řidič by měl vědět, že podle zákona o pozemních komu-
nikacích nesmí parkovat na silnici, pokud není vedle něho šíře 
komunikace alespoň 6 metrů. Někteří řidiči také parkují na 
chodnících a chodci i rodiče s kočárky nemohou po chodníku 
projít. Má-li někdo na auto, musí mít i na parkovací místo na 
svém pozemku. Mnoho občanů již investovalo do parkovacích 
stání na svém dvorku za cenu zrušení předzahrádky apod. Ti 
další budou muset také. Jinak budou muset zastupitelé přistou-
pit svým rozhodnutím k razantnějším řešením.

Miroslava Konečná

Informace obecního úřadu
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Poděkování
Každá přátelsky podaná ruka, ocho-
ta, vstřícnost a  pomoc si zaslouží 
poděkování. děkuji všem, kteří zdar-
ma pracují na různých investičních 
a  neinvestičních akcích, opravách, 
zkrášlují obec a  pečují o  smysluplné 
vyplnění volného času svých spolu-
občanů, dětí a mládeže.

Poděkování jednotlivcům
• Zastupitelům Malých Hoštic za 

podporu a  většinové souhlasy při 
hlasování nutné k realizaci investič-
ních a neinvestičních akcí pro zdár-
ný chod naší městské části

• p. Ing. Romanu Holubcovi za aktiv-
ní přístup při ochraně našeho obec-
ního majetku

• p.  Janě Malé za obětavou pomoc 
při zdobení skanzenu a  za přípra-
vu akcí pro děti za Klub rodičů při 
mateřské škole

• p.  Kateřině Paverové za iniciativu 
a pomoc při chystání akcí za SRPŠ 
při ZŠ

• p.  Hance Staníčkové, p.  Heleně 
Ŕeháčkové a  p.  Petře Pitrašové za 
vkusnou vánoční výzdobu skanze-
nu a prostor obecního úřadu

• p.  Hance Staníčkové, p.  Hele-
ně Ŕeháčkové, p.  Petře Pitrašové 
a  p.  Rudovi Haimovi za vstřícnou 
pomoc při zvládání neodkladných 
úkolů na obci

• p. Jarmile Malé za zhotovení a roz-
nos dárkových balíčků pro naše 
občany s omezenou pohyblivostí

• p.  Hance Staníčkové, p.  Petře Pit-
rašové a p. Karlu Kopperbergovi za 
roznos kalendářů spoluobčanům

• p.  Karlu Kopperbergovi za pomoc 
při odborném zpracování malo-
hoštického kalendáře na rok 2023 
a  organizování akcí spojených 
s  předvánočními aktivitami v  Pus-
tých Jakarticích

• p. Marii Fialové za nevšední nápad 
a zorganizování vystoupení malých 
muzikantů na 4. adventní neděli

• p. Elišce Wehowské za zajištění sil-
vestrovského ohňostroje

• p.  Marku Mlýnkovi za bezpečné 
odpálení silvestrovského ohňostroje

• p. Petru Pflegrovi za PD a odborný 
dohled při realizaci stavby Přístav-
ba hasičské zbrojnice

• p.  Güntrovi Holleschovi za inves-
torský dozor při realizaci investiční 
akce Výměna vodovodních přípo-
jek a rekonstrukce tří komunikací

• p.  Danku Adametzovi za dodání 
keřů a  květin k  výsadbě prostoru 
u obecního úřadu

• pánům Helmutu Holešovi, Gün-
trovi Holleschovi, Milanu Exnerovi 
a Ondřeji Schaffartzikovi za vydláž-
dění prostoru na hřišti TJ Slavia

• p.  Mgr.  Zdeňku Kravarovi,  Ph.D., 
za pravidelné příspěvky do Zpra-
vodaje

Poděkování spolkům
• předsedům a aktivním členům slo-

žek a spolků za čas a obětavost při 
organizování různých aktivit

• výboru SRPŠ a  Klubu rodičů při 
MŠ za perfektní zorganizování 1. 
adventní neděle a  listopadového 
pochodu strašidel,

• Keliškám a  zahrádkářům za pro-
gram s Mikulášem, čerty a andělem 

a  zajištění občerstvení u  skanzenu 
2. adventní neděle,

• sportovcům za zajištění 3. adventní 
neděle v  lesoparku s krmením zví-
řátek v lesoparku,

• dobrovolným hasičům a  členům 
Živého růžence za zorganizování 
4. adventní neděle a  dobrovolným 
andělům za rozdávání nebeského 
poselství

• panu Helmutu Holešovi za organi-
zaci a občanům za výstavu betlémů 
v kapli Panny Marie na 4. adventní 
neděli a zajištění betlémského světla

• p.  ředitelce a  pedagogům základní 
a mateřské školy za vystoupení dětí 
na obecních akcích

• předsedům složek a  přispívatelům 
za články do našeho Zpravodaje

• kulturnímu výboru za skvělou orga-
nizaci všech kulturních akcí v obci

• velké poděkování náleží trené-
rům a vedoucím, kteří se podílí na 
rozvoji volnočasových aktivit dětí 
a mládeže, zejména v oblasti hasič-
ského sportu, fotbalu a  futsalové 
ligy

• všem předsedům spolků a  jejich 
členům za organizaci akcí a aktivit 
pro zábavu ostatních občanů

Poděkování spoluobčanům:
• za spolupráci při úklidu chodníků, 

hlavně psích exkrementů a  veřej-
ných prostranství

• všem, kteří jsou vnímaví k problé-
mům naší městské části a dávají na 
úřad podněty ke zlepšení

• za účast v komunálních volbách
• za vstřícnost a  pomoci druhým 

(charitě atd.)
• p.  Heleně Řeháčkové a  všem čle-

nům okrskových volebních komi-
sí za práci v  těchto komisích a  za 
vstřícnost a ochotu pracovat v nich

Poděkování firmám:
• firmě Ostravské stavby, a. s. za reali-

zaci Přístavby hasičské zbrojnice
• MDPO za vstřícnost při uzavírání 

nájemních smluv
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• Technickým službám Opava ze 
investiční akce v  obci a  drobné 
opravy vozovek

• SMVaKu za realizaci výměny vodo-
vodních přípojek

• Firmě POHL,  a.  s. za rekonstrukci 
vozovek

• Firmě „Sentenský otec a  syn“ za 
všechny perfektně provedené 
výkopové práce na komunikacích 
a úpravy terénu na valu hřiště

Zvláštní poděkování
Velice ráda bych touto cestou podě-
kovala našim pracovníkům obecního 
úřadu p.  Hance Staníčkové, p.  Petře 
Pitrášové, p. Rudovi Haimovi za jejich 
pracovní nasazení, kde se může spo-
lehnout jeden na druhého, kde vládne 
vzájemné porozumění a ochota pomo-
ci při vyskytnutí jakéhokoliv problému. 
Těmto lidem patří samostatné poděko-
vání, protože na požádání jsou ochot-
ni věnovat svůj volný čas pro splnění 
úkolů vyplývající z potřeb obce a nikdy 
pomoc neodmítnou. Také image naší 
obce tomu odpovídá. Kvetoucí květiny, 
čistota na veřejných prostorách, pose-
kané trávníky a mnoho dalších.

Poděkování patří i p. Heleně Řeháčko-
vé, bez které by se mnohé akce nemoh-
ly uskutečnit tak, jak si představujeme. 
Příkladný je její elán, obrovská ochota, 
jak jste se sami mohli mnohdy přesvěd-
čit, příjemné vystupování, kdy vzbuzu-
je svým chováním vůči občanům důvě-
ru, také bezchybnost při zpracování 
ekonomických údajů, nesčetný počet 
faktur, inventarizace a  mnoho dalších 
úkolů. To jistě není samozřejmostí, kdy 
přiloží ruku k  dílu vždy tam, kde je 
potřeba! Všichni pracovníci si zaslouží 
můj obdiv a velké poděkování! Pak se 
chodí s radostí do práce!

Fotografie z  kulturních a  společen-
ských akcí si můžete prohlédnout na: 
https://malehosticealbumy.rajce.
idnes.cz/, na facebookových strán-
kách obce a  na videozáznamech tv 
hlučínska. 

Miroslava Konečná

Vážení spoluobčané,
dovolte nám, abychom 

Vám společně popřáli krásné, 
klidné, přátelské a hlavně, 

bezpečné Vánoce. 
Dětem i dospělým alespoň částečně 
splněná přání pod stromečkem 
a v závěru roku pár dní klidu 
a odpočinku strávených se svými 
blízkými. Do příštího roku 2023 
hlavně zdraví, rodinnou pohodu 

a mír nejen v duši.

Přejí zastupitelé Malých Hoštic
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Malohoštický zpravodaj 

Investiční akce do konce roku 2022

V  letošním roce probíhalo několik 
investičních akcí. O některých jste byli 
informováni průběžně a  v  současné 
době se dokončily dvě nejnáročnější 
z nich.

Přístavba hasičské zbrojnice
Velmi náročná přístavba tolik potřeb-
né garáže pro hasiče na ulici Druž-
stevní je u  konce. Jsem velmi potěše-
na, že se nám podařilo ušetřit finance 
z letošního rozpočtu tak, aby se mohla 
garáž dostavět. Její druhá část byla 
totiž naplánovaná až na jaro 2023. 
Nedílnou součástí bylo vybudování 
zázemí k odpočinku pro řidiče MHD. 
Jednání o  nájmu těchto prostor pro-
bíhala velmi korektně ke spokojenos-
ti všech. Děkuji za architektonický 
návrh, jehož rukopis známe z  jiných 
Hoštických staveb, p.  Ing.  arch.  Petru 
Mlýnkovi. Za zpracování projektové 
dokumentace, odborný a  investorský 
dozor děkuji p. Ing. Petru Pflegrovi a za 
prvotní jednání a prosazování projek-
tu p. Patriku Národovi. Musím zmínit 
i p. Ing. Romana Holubce, se kterým se 
projednávaly odborné záležitosti a také 
p. Pavla Grygarčíka který se podílel na 
investorském dozoru. No a poděková-
ní patří skvělé firmě Ostravské stavby, 
jejímu stavbyvedoucímu, hoštičákovi, 
Aleši Ryškovi a  majiteli p.  Ing.  Pavlu 
Kročkovi, kteří dělali vše proto, aby 
se stavba mohla dokončit letos. Budo-
va zdobí naši náves a hasiči se mohou 
pomalu do ní stěhovat.

Výměna vodovodních 
přípojek
na základě schválení investičních 
akcí SmVaKu na rok 2022 bylo roz-
hodnuto o  výměně vodovodních pří-
pojek v  celkové výši 18.000.000 Kč 
a  následné opravy některých chodní-
ků a  komunikací. V  souladu s  tímto 
rozhodnutím schválilo zastupitelstvo 
finance v rozpočtu na rok 2022 ve výši 
cca  2 000 000 Kč. Tyto finance byly 
rezervovány na dokončení přilehlých 
chodníků a  komunikací na ulicích 
Sportovní, V  Zátiší a  Školní. Vzhle-

dem k rozsáhlým opravám a mnohým 
nečekaným problémům došlo i  na 
podněty našich spoluobčanů, které 
jsme museli v  průběhu stavby řešit. 
Objevily se problémy s výškou chodní-
ků, s ukončením vozovek a závažným 
problémem byla skutečnost, že v délce 
40 m se vůbec nevyskytovala dešťo-
vá kanalizace na ulici Opavské smě-
rem dolů k ulici Sportovní. I toto však 
bylo dokončeno. Taktéž jsme dostali 
výjimku pro firmu POHL a Technické 
služby Opava, kteří realizovali rekon-
strukce komunikací a  chodníků, aby 
se rozkopané ulice opravily najednou 
celé. Poděkování patří i firmě Senten-
ský,  s.  r.  o., která prováděla výkopové 
práce. Není jednoduché takovou roz-
sáhlou stavbu skloubit a  realizovat, 
proto zastupitelé určili jako investorský 
dozor zkušeného p. Güntera Hollesche, 
za jehož velmi dobře odvedenou práci 
také děkuji. I tato akce je u konce a zase 
na některých komunikacích a chodní-
cích se budeme moci lépe pohybovat.

a jaké stavby by se mohly 
realizovat a projektovat 
v příštím roce?
•	 Vyprojektovat	 přístavbu	 mateřské	

školy o  jedno oddělení a  navýšit 
kapacitu školy

•	 Vybudovat	nové	vodovodní	přípoj-
ky na ulici U Statku včetně nového 
chodníku

•	 Vyprojektovat	a podat	projekt	cyk-
lostezky z Malých Hoštic do Chle-
bičova

•	 Dokončit	prodej	stavebních	pozem-
ků na ul. Sportovní s vybudováním 
zadního parkoviště u hřiště

•	 Opravit	 dřevěnou	 autobusovou	
čekárnu na ul. Opavská

•	 Dokončit	převod	pozemku	z ÚPZ-
SVM na město Opava u  kapličky 
v Pustých Jakarticích

•	 Podpora	 financování	 investičních	
akcí farního úřadu

•	 Dokončit	 projekt	 na	 vybudování	
chodníku na ulici Na Pastrníku

•	 Výměna	 vodovodních	 přípojek	 ve	
spolupráci se SmVaKem na ulicích 
Nová, Janáčkova a Opavská

Miroslava Konečná

Informace k dalším 
provedeným pracím v obci 
a na hřišti
Vážení spoluobčané, vážená paní sta-
rostko, vážené obecní zastupitelstvo,
chtěl bych vám všem touto cestou 
upřímně poděkovat za Vámi svěřenou 
důvěru v  letošních komunálních vol-
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bách. Velice si vážím Vaší důvěry a  je 
mi ctí, že jsem se mohl stát novým mís-
tostarostou naší obce.
Nyní bych vám rád sdělil pár infor-
mací ke stavebním akcím, které již 
proběhly v  průběhu měsíce října, lis-
topadu a  prosince. V  rámci provede-
ných prací se nám na ulici Sportovní 
podařily zajistit terénní úpravy pro 
vjezd ke sportovní hale a  k  zadnímu 
fotbalovému hřišti. Ve sportovním 
areálu došlo k výměně obrub a k polo-
žení nového asfaltu. U  sportovní haly 
došlo k odstranění starých obrub, dále 
k  následné úpravě terénu a  ke koneč-
nému položení nového asfaltu. Za tyto 
provedené práce bychom rádi poděko-
vali firmám POHL CZ,  a.  s. pobočka 
Opava a Sentenský, s. r. o.

Další velká akce proběhla během jed-
noho týdne ve sportovním areálu, a to 
v  podobě vybudovaní nové pergoly, 
čímž došlo k rozšíření venkovního pro-
storu, který budu již trvale zastřešen. 
První zatěžkávací zkouška proběhla již 
následujícího týdne v rámci obecní akce 
Halloweenský pochod, při které začalo 
pršet, a účastníci této akce tak byli nuce-
ni usadit se pod nově vzniklou pergolu, 
čímž zároveň měli možnost odzkoušet 
její kvalitu. Za tuto skvěle provedenou 
práci bych rád poděkoval panu Marti-
nu Staníčkovi, Petru Armlichovi, Petru 
Exnerovi, Martinu Unruhovi, Renému 
Sedlmajerovi a také chlapcům hrajícím 
za místní dorostenecké mužstvo, kteří 
prováděli nátěry všech trámu a  desek 
potřebných ke stavbě.

V následujícím týdnu proběhlo vydláž-
dění prostor mezi fotbalovým a  dět-
ským hřištěm. Tento nově vzniklý 
prostor bude na jaře příštího roku 
osazen novými stojany na kola a  také 
lavičkami pro posezení. Za tuto dobře 
odvedenou práci bych rád poděkoval 
těmto občanům Helmutu Holešovi, 
Günteru Holleschovi, Milanu Exnerovi 
a Ondřeji Schaffartzikovi.
V rámci oprav chodníků na ulici Spor-
tovní nám zůstala k  dispozici stará 
dlažba, kterou ještě dále použijeme 
k  vydláždění prostoru pod odpočíva-
dlem na dětském hřišti a  tímto tento 
prostor zkulturníme.

Břetislav Schaffartzik
místostarosta

n o Vá  Z e l e n á  ú S P o r á m  l I g h t
Ministerstvo ŽP a Státní fond ŽP ČR ve spolupráci s MPSV 
připravily program Nová zelená úsporám Light, který nabídne 
okamžitou finanční podporu pro seniory a domácnosti s nižší-
mi příjmy na rychlé a jednoduché zateplení domů. Peníze do-
stanou předem a k elektronické žádosti nebude potřeba žádné 
složité papírování.
 „Jsme si vědomi, že ne všichni mají dostatek finančních rezerv 
na nákladné stavební úpravy, proto jsme připravili podporu 
rychlých a snadných opatření, která jsou nenáročná na realizaci, 
mohou být provedena i svépomocí a přinesou okamžitou úsporu. 
Program NZÚ Light je významnou součástí kampaně Zkrotíme 
energie“, říká ministr životního prostředí Marian Jurečka. 
Nová zelená úsporám Light nabídne finanční pomoc na snad-
no realizovatelné úpravy a částečné renovace rodinných domů 
až do výše 150 tisíc korun. Zateplení fasády, střechy, stropů, 
podlah i výměna oken a vchodových dveří přinesou okamžité 
snížení spotřeby energií na vytápění.
„Nová zelená úsporám Light tu bude pro ty, kteří nedosáhnou na 
dotace z Nové zelené úsporám, tedy pro domácnosti důchodců a 
pro rodiny, které pobírají příspěvek na bydlení,“ doplňuje minis-
tr Jurečka. Na rozdíl od „klasické“ Nové zelené úsporám žada-
telé nepotřebují žádné vstupní investice, peníze mohou dostat 
před zahájením prací zálohově a celková výše dotace může do-
sáhnout až 100 % přímých realizačních výdajů.

„Podpoříme opatření, která je možné udělat v řádu hodin, ma-
ximálně dní, jako je třeba zateplení střech, stropů či podlah fou-
kanou izolací nebo výměna oken a vchodových dveří. Spotřeba 
elektřiny a plynu na vytápění se sníží okamžitě, finanční úspo-
ry budou znatelné a hlavně trvalé,“ říká Petr Valdman, ředitel 
Státního fondu životního prostředí ČR a dodává, že podpora 
je nastavena tak, aby bylo možné žádat jen na dílčí opatře-
ní jako třeba výměnu oken, ale zároveň opatření i vzájemně 
kombinovat.
„Peníze domácnostem vyplatíme předem, do realizace se mohou 
pustit samy, nebo si najít odborníky. Administrace je jednodu-
chá, bez nutnosti předkládat projektovou dokumentaci a ener-
getické posouzení budov“, dodává Petr Valdman.
Pilotně už intenzivní poradenství běží na Opavsku. Cílem je 
tuto poradenskou síť dále rozšiřovat. 
Domácnosti najdou informace také na krajských pobočkách 
úřadů práce.
Příjem žádostí startuje 9. ledna 2023, ale s pracemi je možné 
začít již nyní – podpořena budou opatření realizovaná od 12. 
září letošního roku.
Elektronické podání žádosti i všechny potřebné informace 
je možné najít na www.novazelenausporam.cz
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Kulturní akce

adventní čas v malých hošticích

Dny adventního období někteří označují za nejhezčí na celém 
vánočním čase. Dny příprav na Vánoce a těšení se na posled-
ní a zejména pro děti největší a nejhezčí svátky v roce. Kultur-
ní výbor se složkami obce se postarali o  krásné zpříjemnění 
vánočních svátků i  v  Malých Hošticích. Vánočně vyzdobený 
Skanzen letos přivítal většinu našich spoluobčanů. V historic-
ké třídě pro děti byla připravena Ježíškova pošta, a také výsta-
va andělíčků, které připravili naši nejmenší společně s rodiči či 
pedagogy. Všechna jejich díla byla opravdu vydařená.
První adventní neděli pro nás připravili děti z místní základní 
školy krásné vystoupení. Nejen dospělí se rozněžnili při posle-
chu koled dětí naší ZŠ. Všem zpěváčkům ještě jednou moc 
děkujeme za krásné vystoupení. O něco dobrého k snědku se 
na železnou neděli postaralo SRPŠ společně s Klubem rodičů 
při MŠ. V podvečer proběhlo za hojné účasti občanů rozsvícení 
první adventní svíce.
Bronzovou nedělí s posezením u Skanzenu provázeli naše nej-
menší Mikuláš, čerti a andílci. Děti zde taktéž malovaly či psaly 
dopisy Ježíškovi, zpívaly a sdělovaly svá přání Mikuláši a andě-
lovi. A ani ti nejzlobivější se nemusely bát, děsivý čert nikoho do 

pekla neodnesl. O prodej punče a dalšího chutného občerstvení 
se tuto neděli postarali Zahrádkáři a Kelišky.
Předposlední adventní neděli jsme uspořádali společně se spor-
tovci v místním lesoparku. Zde si lidé mohli nejen opéct špe-
káčky a osvěžit se punčem či čajem, ale zejména mohli připravit 
vánoční nadílku zvířátkům.
Poslední zlatá neděle proběhla nejen u našeho Skanzenu, kde 
zajistili občerstvení Hasiči společně s Živým růžencem, ale také 
v sále OÚ. Právě v těchto prostorech byl připraven krásný pro-
gram v podobě vánočního koncertu našich nadaných mladých 
spoluobčanů. V  tuto neděli byla zároveň otevřena kaple pro 
širokou veřejnost s vystaveným Betlémem.
Na poslední prosincový den bychom vás rádi pozvali na hřiště 
k Silvestrovskému setkání občanů. Občerstvení pro nás připra-
ví p. Petr Armlich ve Sportbaru a v 17 h se na obloze rozzáří 
silvestrovský ohňostroj. Přijďte se pobavit poslední den v roce 
a setkat se svými kamarády, přáteli a stisknout si ruce s prone-
sením novoročního přání.
Kulturní výbor pracuje ve složení: Marie Vegelová, Karel Kop-
perberg, Pavel Věncek, Petra Pitrašová, Katka Paverová a Marie 
Hírešová.
Kulturní komise by Vám chtěla popřát spokojené prožití vánoč-
ních svátků, mnoho lásky a porozumění. V novém roce mnoho 
radostných dní, veselé Vánoce a šťastný nový rok.

Marie Vegelová, předsedkyně kulturního výboru

nadcházející kulturní akce v roce 2022 a 2023
18. 12.  Betlémské světlo v kapli Panny Marie
31. 12.   Silvestrovské posezení s ohňostrojem 

(hřiště tJ Slavia)
7. 1. 2023 tříkrálová sbírka 
7. 1. 2023 tříkrálový koncert (obecní úřad)
4. 2. 2023 obecní ples (víceúčelová hala)
5. 2. 2023   Maškarní ples pro Malohoštické děti 

(víceúčelová hala)
11. 2. 2023   zabijačkové pochoutky od řezníka denise 

nemináře (hasičárna)
26. 2. 2023 vítání nových občánků
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Vážení spoluobčané,
v současné době prožíváme adventní dobu (období přípravy 
na Vánoce). V našem světském prostředí advent příliš nepo-
zorujeme. Člověk dnešní doby vidí, slyší a čte, jako by štědrý 
den měl být už zítra.
Ale my křesťané považujeme advent za důležitý čas přípravy 
na svátky narození Ježíše Krista. Totiž už ve Starém zákoně 
čteme: „A ty Betléme efratský, ačkoliv jsi nejmenší mezi jud-
skými rody, z  tebe vzejde ten, jenž bude vládcem v  Izraeli, 
jehož původ je odpradávna ode dnů věčných.“ Micheáš 5,2.
A právě symbolem adventu je adventní věnec, na němž jsou 
upevněny čtyři svíce. A právě nad slovem symbol bych se rád 
krátce zamyslel.
Řecké dílo tragedie nám uchovala zvyk. Při loučení s  přáte-
li byla rozlomena hůl, prsten, tabulka apod. a každý z nich si 
ponechal jednu polovinu. Podle zlomu bylo možné poznat, zda 
má někdo právo požadovat pohostinství nebo přátelské služby. 
Podobné poznatky bychom našli u dalších řeckých a římských 
filozofů a všechny by nám připomněly, že symbol byl předložen 
před dávnými věky, a často pro člověka znamenal, zastavit se, 
zamyslet se a podle toho jednat nebo si svůj život urovnat.
Symbol je tedy znamením něčeho, co nám má pomoci, někte-
ré záležitosti pochopit, představit si, nebo se podle symbolu 
zařídit. Slovo symbol pochází z  řec. slova, symballein“, což 
znamená, dát něco dohromady, sestavit, srovnat, interpreto-
vat, vyjadřovat apod.
Když sledujeme nebo studujeme prosté starokřesťanské 
symboly, musíme obdivovat jejich duchovní hloubku a jas-
nou víru prvních křesťanů, kteří se nejen zbavili veškerého 
přilnutí k hmotnému světu kolem sebe, ale dokázali vyjád-

řit své náboženské myšlenky způsobem velmi jednoduchým 
a snadno pochopitelným.
Dnešní doba má jinou duchovní atmosféru, než měla obdo-
bí, v nichž křesťanské symboly vznikaly. Ale věnec, který je 
v našich kostelích, je v podstatě koruna z větviček jehličnatých 
stromů, ale také z  jiných materiálů, který sloužil jako ozdo-
ba, ale častěji jako symbolický projev k  nějakému vítězství. 
V  naší adventní době je to skutečnost, že Bůh zvítězil nad 
hříchem a poslal svého Syna na tento svět, aby nás zachránil. 
A narození Ježíše pro nás zůstane hlubokým tajemstvím, Jedi-
ně duchovně se můžeme připravit na příchod našeho Pána, 
právě v období adventu - čtyř neděl, kdy čekáme, modlíme se, 
prožíváme roráty apod.

Přeji Vám krásný zbytek adventu, radostné narození 
našeho Pána a požehnaný nový rok.

Dr. Radovan Hradil

tŘÍKráloVá SbÍrKa pro rok 2023
Milí spoluobčané, lednová Tříkrálová sbírka bude probíhat tradičně, tak jak jsme zvyklí. Sbírka proběhne v sobotu 7. 1. 2022 
od 9 hodin, kdy Vás navštíví naši koledníci s kasičkou. 
hledáme děti, které by měli zájem stát se koledníky. v tom případě, ať je rodiče přihlásí u pana Schaffarttzika na telefon 
777 777 025. Budeme moc rádi, když nám přispějete nějakou finanční částkou pro Charitu opava. Každá koruna pomáhá.

Za koledníky Šárka Schaffartziková

farnost
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historie

Sčítací operáty malých hoštic na internetu
Podklady ze sčítání lidu patří mezi nejzajímavější archivní materiály, z nichž můžeme zjistit spoustu informací o naších 
předcích. Ve Státním okresním archivu v Opavě jsou uloženy operáty ze sčítání lidu z roku 1921. Tehdy byly do sčítání zahr-
nuty již také obce z Hlučínska, které bylo připojeno k Československu v roce 1920.
Dochované sčítací operáty ze všech obcí Moravskoslezského a Olomouckého kraje jsou bezplatně k dispozici v digitálním 
archivu Zemského archivu v Opavě (www.archives.cz). Postupně jsou k jednotlivým lokalitám zhotovovány i jmenné indexy, 
aby bylo možné vyhledávat fulltextově. Od října letošního roku je možné takto hledat i v operátech pro obec Malé Hoštice. 
Stačí do vyhledávacích polí doplnit lokalitu (Malé Hoštice) a příslušné příjmení – například Mlýnek. Systém pak sám vyhle-
dá příslušné domácnosti, kde se uvedené příjmení vyskytuje (viz obrázek).
Ve sčítacích operátech lze kromě dat narození zjistit národnost, vzdělání, profesi a další zajímavé informace o tehdejších 
obyvatelích naší obce. Originály dokumentů se objeví po kliknutí na symbol obrázku na pravé straně každého záznamu.

Zdeněk Kravar

OBECNÍ ÚŘAD MALÉ HOŠTICE VE SPOLUPRÁCI SE SDRUŽENÍM DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
VÁS SRDEČNĚ ZVE NA

MALOHOŠTICKÉ ZABIJAČKOVÉ HODY
pod vedením řezníka Denise Nemináře

KDY: v sobotu 11.února 2023
KDE: u hasičské zbrojnice

V 10 h bude zahájen prodej 
ZABIJAČKOVÝCH  SPECIALIT 

s možností obědu u hasičské zbrojnice
(jelítka, jitrničky, tlačenka, ovárek, paštika, prdelačka, sekaná, špek, klobásy)

V 10.30 hodin vystoupí děti z Malohoštické mateřské školy

AKCE SE KONÁ ZA KAŽDÉHO POČASÍ !!!!!!

Výtěžek této akce bude věnován dětem z mateřské školy  
na jejich dětské aktivity a výlety !!!
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ZŠ a mŠ

nahlédnutí 
do mateřské školy
,Za prosincem končí rok, do nového už jen krok…“. Není 
to tak dávno, co začal nový školní rok a už máme za dveřmi 
Vánoce. Čas plyne opravdu rychle.
Říjen se nesl ve strašidelném duchu. Dopoledne v maskách 
vystřídalo odpolední, Dýňování“ s  rodiči. Zdařilá akce, na 
které si děti s  pomocí rodičů vytvořily originální dýňo-
vá strašidla. Pak už jen zbývalo, zúčastnit se strašidelného 
pochodu obcí a Halloween byl završen. Že není dýně jenom 
na ozdobu, ale také na jídlo se děti přesvědčily při vaření 
polévky Hokaidó. Všichni ochotně krájeli a pomáhali. Vůně 
polévky se linula po celé školce. Co jsme si uvařili, to jsme si 
snědli. Z té dobroty nezůstalo vůbec nic.
Pozvolna jsme se přenesli k duchu Vánoc. Tentokrát školku 
provonělo pečení vánočních sušenek. Děti pomáhaly s pří-
pravou těsta, tvořily kuličky, které dnem sklenice mačkaly 
do tvaru sušenky. Pak už jen čekaly, až zezlátnou na plechu 

v troubě. Výsledek byl úžasný a chutný. Mohli se o tom pře-
svědčit také rodiče, kteří ochutnali sušenky na vánočním 
tvoření v MŠ. Bylo zaměřeno na výrobu vánočních ozdob. 
Třída Beruška vyráběla andělíčky, třída Sluníčko baňku. 
Každý výrobek byl opravdu originální a díky tomu je stro-
meček v  každé třídě úplně jiný. Pohodovou atmosféru 
umocnilo nejen pohoštění pro rodiče, ale i  poslech koled, 
či vánočních písní. Jako překvapení děti předvedly krát-
ký program, do kterého se ve třídě Beruška zapojili také 
rodiče. Vyzkoušeli si doprovod na rytmické nástroje. Bylo 
zábavné pozorovat děti, jak rodičům radí. Nakonec jsme se 
všichni odměnili výborným vánočním punčem. Chtěla bych 
poděkovat Klubu rodičů při MŠ za vstřícnost, spolupráci 
a finanční dar.
Vánoční čas má své kouzlo. Věříme, že i letos si naši školku 
Ježíšek najde a děti se budou moct těšit z nových hraček.
Chtěla bych všem občanům a  dětem Malých 
Hoštic popřát svátky klidu a pohody, hodně zdraví 
a spokojenosti v roce 2023.

Za MŠ Hana Kupková

Základní škola
Krabice od bot
Předvánoční čas přímo vybízí k pomoci druhým. Proto jsme 
ani v  letošním roce nezaváhali a  zapojili se do úžasné akce 
pod názvem KRABICE OD BOT. V této akci darují děti dárky 
svým vrstevníkům, kteří nemají tu možnost, že najdou dáre-
ček od svých blízkých pod stromečkem. Uspořádali jsme pro-
dejní výstavku keramiky a za získané peníze nakoupili milé 
dárečky. O ty větší a zajímavé se postarali sami žáci naší školy. 
A  tak jsme mohli poslat bohatou nadílku pro několik dětí. 
Jsme rádi, že se nám podařilo vykouzlit úsměv na mnoha 
tvářičkách a pomoc zachránit Vánoce tam, kde zrovna neměl 
Ježíšek svou pravidelnou cestu.

Mgr. Hana Radová

Slavíme úspěch v logické olympiádě!
Naše žákyně 5. ročníku, Anna 
Smějová, obsadila ve velké 
konkurenci krajského kola 
krásné 16. místo! V  letošním 
roce se této akce zúčastnilo 
téměř 95 tisíc dětí. Kvalifiko-
vat se mezi nejlepší soutěžící 
je obrovský úspěch. Anička za 
svůj výkon obdržela diplom, 
který určitě bude milou připo-
mínkou letošního úspěchu.
Ještě bych chtěla podotknout, 
že Logická olympiáda se koná 
pod záštitou Mensy ČR sdru-
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žující lidi s  vysokým IQ. S Mensou spolupracujeme rovněž 
i v MŠ, kde uplatňujeme metodu NTC Learning.

Mgr. Marcela Rončková

čert, mikuláš a anděl
Celé pondělí 5. 12. se odehrávalo v duchu vánočních tradic. 
Tento den jsme netrpělivě čekali na příchod Mikuláše, který 
měl s sebou pomocníky anděla a čerta. Akce se nám vyda-
řila a  tímto bych chtěla především poděkovat zaměstnan-
cům školy, kteří se úkolu zhostili s lehkostí a grácií. Rovněž 
i Spolku rodičů za sladký kornout a panu Muchovi za spon-
zorský dar – balíčky se sladkostmi.

Schválně, poznáte známé tváře?
Mgr. Marcela Rončková

Na podzim proběhly další dva výjezdy v  rámci projektu 
Erasmus + L.I.F.E.  – Live! Improve! Feel! Educate!  – Žít! 
Zlepšovat! Cítit! Vzdělávat! Tentokrát nás čekala inspirativ-
ní návštěva partnerských škol ve Španělsku a v  Itálii. Celý 
projekt byl zaměřen na sdílení zkušeností se zahraničními 
kolegy, především v  oblasti socioemočního rozvoje dětí. 
Měla jsem možnost vidět, že naše škola je na vysoké úrovni, 
co se týká nejen moderního vybavení, ale také kvality výuky 
a velikostí učebních prostor.
Dále jsme se s  žáky druhého ročníku zapojili do meziná-
rodního videohovoru, kde jsme dětem z partnerských zemí 
předvedli ukázku naší práce. Přednesli jsme jim báseň 
a ukázali výtvarnou tvorbu. Děti měly možnost slyšet ang-
ličtinu a nahlédnout do jiných škol.

Mgr. Denisa Onderková

Klub rodičů
Drakiáda
Letos se ve spolupráci klubu rodičů při 
MŠ a ZŠ vydařila obzvlášť krásná akce 
„Drakiáda“. Počasí nám přálo, ve větru 
se vznášelo velké množství nádher-
ných draků, se kterými radostně běhali 

po hřišti děti i dospělí. O občerstvení 
se postaraly maminky, které napekly 
výborné buchty a  každé dítě si domů 
odneslo odměnu dle vlastního výběru. 
Všem zúčastněným patří velké díky.

andílci
Na adventní neděli jsme oslovili děti 
z MŠ a ZŠ aby s rodiči vyrobili andílky, 

které nám pak krásně vyzdobili Skan-
zen. Dětská díla a jejich zpěv pomoh-
li navodit Vánoční atmosféru. Všem 
dětem a rodičům děkujeme.

Za Klub rodičů při MŠ Jana Malá
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moje pedagogická praxe
Během studia Učitelství pro 1. stupeň 
jsem se zúčastnila souvislé pedagogic-
ké praxe, která se konala v rozmezí od 
17.  10.  2022 do 2.  12.  2022. Pro tuto 
praxi jsem si zvolila ZŠ Malé Hoštice, 
nejen proto, že je v  místě mého byd-
liště, ale také pro její inovativní výuku. 
Během realizace praxe jsem zažila 
spoustu převážně milých a pozitivních 
zážitků. Měla jsem tu čest realizovat 
výuku v páté třídě u skvělé paní učitel-
ky Mgr. Evy Elbové. Nejen má vedou-
cí paní učitelka, ale i  paní ředitelka 
a všichni zaměstnanci školy se ke mně 
chovali moc hezky. Radili mi se vším, 
co jsem potřebovala a  musím říct, že 
při pozorování jejich práce jsem získa-
la spoustu inspirace a krásných zkuše-
ností pro své budoucí povolání.
Během pěti let svého studia jsem 
navštívila velkou spoustu škol i v jiných 
krajích. Tato škola jako jedna z  mála 
je opravdu skvěle vybavena. Nejen, že 
zde žáci mají skvěle vybavenou počíta-
čovou učebnu, ale je také možno stále 
využívat iPady, které jsem pro svou 
praxi využívala skoro každou hodinu. 
Žáci zde mohou také pracovat s Bee – 
boty, díky kterým se žáci učí ovládání 
moderních technologií. Během hodin 
můžou učitelé nepřetržitě využívat 
projektory pro zajímavější výuku.
Jako milovnici výtvarného umění mě 
při příchodu velmi potěšila výtvarná 
učebna, kde mají žáci dostatek prosto-
ru pro tvoření svých děl.
Mile mě překvapilo každodenní choze-
ní na hřiště o velké přestávce. Žáci mají 
možnost se proběhnout, zahrát si hry 
a nadýchat se čerstvého vzduchu.
Celkové shrnutí mé praxe hodnotím 
velmi pozitivně, velmi dobře se mi zde 
jako budoucí paní učitelce pracovalo. 
Potěšil mě zde přátelský kolektiv, který 
není v  základních školách samozřej-
mostí. Velmi mě mrzí, že se musím 
vrátit do školy. Práce tady mi bude 
moc chybět a pevně věřím, že při svém 
budoucí povolání narazím na tak skvě-
lou školu jako je právě tato v  Malých 
Hošticích.

Tereza Daňková
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aktivity sdružení rodičů při základní škole

Počasí nás ten den do poslední chvíle 
napínalo. I  spoustu z  vás bylo netrpě-
livých a  zvědavých, zda se akce usku-
teční. Nenechali jsme se zviklat a vytr-
vali v  přípravách i  přes hrozící mraky. 
V obvyklou dobu se malá i velká straši-
dla shromáždila u školy a za doprovodu 
paních učitelek se vydala vesnicí. Když 
dorazili na strašidelně vyzdobené hřiš-
tě, pomalu už se stmívalo… při vstupu 
dostaly děti svítící náramek a zatanco-
valy nám strašidelný taneček. Odváž-
livci prošli stezkou odvahy, v  cíli se 

podepsali na pergamen a byli odměně-
ni malou sladkostí. K  občerstvení byly 
připraveny špekáčky, strašidelné muf-
finy, prsty a  perníkové kostry, svařák 
a pro děti čaj. Krásný barevný ohňostroj 
završil celý večer. To už sice pršelo, ale 
běhajícím dětem to nevadilo a  dospělí 
se ukryli pod nově prodlouženou per-
golou na hřišti.
Velké díky patří všem, kdo se na akci 
podíleli: všem paním učitelkám za 
doprovod a  nacvičení tanečku, ochot-
ným maminkám za napečení dobrot, 
všem spolustrašícím na stezce odvahy, 
Marku Mlýnkovi za zařízení ohňostroje 
a Petrovi a Kláře Armlichovým za skvě-
lou spolupráci.
Je radost, když vše vyjde, jak má a všich-
ni odchází spokojení.
O  několik týdnů později jsme se opět 
potkali na první adventní neděli. Ve 
stáncích, spolu s  Klubem rodičů MŠ, 
jsme tentokrát připravili játru na topin-
ce, svařák a  pro děti čokočíno s  pře-
kvapením- šlehačkou a  maršmeloun-
ky. Ochotné maminky nám k  prodeji 
napekly perníčky. Moc děkujeme všem, 
kterým u nás chutnalo :-) penízky, které 
jsme na této akci vydělali, budou použi-
ty pro aktivity dětí ZŠ.

Kateřina Paverová, předsedkyně 
SRPŠ
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HLEDÁNÍ ZLATÉHO PRASÁTKA 

Dne 24.12.2022 se uskuteční první ročník  
"Hledání zlatého prasátka" od 9 hodin.  

Začátek akce bude u Obecního úřadu, kde naleznete směr 
vaší další cesty. Za každé vyřešení jednoduchého úkolu na 
daném stanovišti se dozvíte jedno písmenko tajenky, která 

vám odhalí místo, kde se zlaté prasátko nachází. Po jeho 
nalezení se můžete obdarovat z pokladu, který vám 

nabízíme. Doufáme, že si tohle hledání na Štědrý den 
užijete. Těšíme se na vás!!! 

 
 

Klub seniorů
Vážení přátelé,
blíží se konec roku, tak se chceme podělit touto for-
mou s  naší činností v  senior klubu. Začátek roku se 
rozjížděl pomalu, ale už v  březnu jsme slavili MDŽ. 
V  dubnu se naše členky p.  V. Vaňková, E. Franková 
a R. Dvořáková zúčastnily krajského kola senior kvízu 
v  Háji ve Slezsku a  skončily na krásném 11. místě. 
Letos nám nevyšel ples, tak jsme oslavili svátek matek 
s hudbou. První výlet byl směr Čechy pod Kosířem, 
je tam krásný zámek, hasičské muzeum a  nádherné 
muzeum kočárů. Druhý výlet byl sice kratší, ale také 
zajímavý. Prohlédli jsme si zámek ve Slezských Rudol-
ticích, muzeum kočárků, Synagogu a pivovar v Krnově. I přes prázdniny konáme 
výlety. Byli jsme v Chlebičově a taky jsme pluli lodí po Slezské Hartě. Na sportov-
ním odpoledni konaném ve Velkých Hošticích se k nám přidal také Chlebičov 
a hned vyhrál. My jsme byli druzí. V podzimním kole vědomostního kvízu nás 
reprezentovaly ty samé dámy. Za nádherné 5. místo jim gratulujeme a děkujeme. 
V listopadu se konal náš festival jídel. Tentokrát jsme měli všemožné druhy jed-
nohubek, a prosinec je ve znamení sv. Mikuláše. Jako vždy nám donese dárečky. 
Chtěla bych poděkovat Keliškám, které nám vždy zařídily, že k nám sv. Mikuláš 
trefil a že si pro nás udělaly každoročně čas.
Závěrem bych Vám všem chtěla popřát krásné svátky vánoční a  hodně štěstí 
a zdraví v novém roce.

Za klub seniorů Drahoslava Armlichová
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Členské spolky

To, co žádný člověk neovlivní je věk a čas, a  tak tady máme 
opět blížící se konec roku a jsme o rok starší, ale hlavně, ať jsme 
zdraví.
V posledním čtvrtletí jsme jako obvykle začaly zdravotnickým 
dozorem hasičům veteránům, byly jsme na výletě v Bílovci, je 
tam nádherný zámek, mají tam i krásný skanzen a okolí.
Další výlet byl do nedalekých Vávrovic, prošly jsme si obec 
a prošly přechodem do Polska. Tam jsme ušly 3 kilometry a šly 
jsme zpátky na kávu a jely domů. V listopadu jsme navštívily 
Cinestar v Opavě, kde se pravidelně každý měsíc promítá pro 
seniory. Po dušičkách jsme malým výletem došly až do Vel-
kých Hoštic, prošly si Lipky u školy a zavzpomínaly na školní 
léta a zpátky jely domů vlakem. 1. prosince jsme si s našimi 
členkami udělaly malé vánoční posezení, kde jsme si navzájem 
nadělily malou pozornost.
Potom jsme jely do Ostravy podívat se na vánoční trhy, v Opavě 
už to známe a  každou neděli teď máme připravené našimi 
zastupiteli adventní neděle. A máme tady Štědrý den a ten si 
užijte se svými blízkými v klidu a míru a těšíme se s Vámi u sil-
vestrovského ohňostroje v našem sportovním areálu.
Rok 2022 bude za námi a  co si přát do roku 2023? Našim 
zastupitelům pevné zdraví, hodně dobrých nápadů a doufám 
ve spolupráci s  naší organizací po celý rok. Všem občanům 
Malých Hoštic přejeme jen to nejlepší v novém roce hlavně 
štěstí, zdraví, protože zdraví je to nejdůležitější, co k  životu 

potřebujeme, abychom tu ještě nějaký čas pobyli.
Za výbor ČČK přeje Bronislava Klingerová

Za výbor ČČK Bronislava Klingerová

Zajímavosti v ččK

malohoštičtí
zahrádkáři
Český zahrádkářský svaz v Malých Hoš-
ticích připravil na podzim pro své členy 
několik akcí.
„Posezení po odpustu“ proběhlo dne 
16. 9. 2022 v našem zahrádkářském are-
álu a zúčastnilo se ho asi 35 osob, které 
se aktivně podílely na přípravě letoš-
ního Obecního Odpustu. Akce to byla 
velmi zdařilá, příjemná, veselá. Jako 
poděkování za práci bylo připraveno 
drobné pohoštění a  také řadu dobrot 

donesli naší členové, využili jsme také 
náš venkovní krb.
Prvního října proběhl TENISOVÝ 
TURNAJ – a to tradičně v areálu teni-
sového klubu na hřišti. Zúčastnilo se ho 

16 osob. Zahrádkáři - účastníci turna-
je, vyhodnotili tuto akci po sportovní 
i kulturní stránce jako velmi příjemnou 
a pohodovou.
Náš člen pan František Mlýnek zajistil 
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Živý růženec
Dříve než se pustím do psaní, chtěli 
bychom poděkovat za spolupráci obec-
nímu zastupitelstvu a  za přímou spo-
lupráci paní starostce Mgr.  Miroslavě 
Konečné a  paní Heleně Řeháčkové za 
vstřícný přístup k  našim požadavkům 
za minulé období a  do dalšího období 
přejeme hodně trpělivosti, síly a zdraví 
a těšíme se na další spolupráci.
Je tomu právě 20  let, kdy bylo v  naší 
farnosti otcem Kazimierzem Plachtou – 
našim bývalým farářem, založeno Spo-
lečenství živého růžence. Toto společen-
ství tvoří lidé, kteří se dobrovolně zava-
zují k modlitbě jednoho předem určené-
ho desátku, které se mezi sebou střídáme 
vždy každou první neděli v měsíci. Pro-
tože máme čtyři růžencová tajemství: 
radostná  – bolestná  – slavná  – světla 
a  každý z  těchto tajemství je tvořeno 
pěti desátky, je k tomu potřeba 20 osob, 
aby se tyto podmínky naplnily. Tato část 
modlitby zabere maximálně 5-8  minut 
času denně a tato činnost je dobrovolná. 
Naše společenství stárne, a tak bychom 
chtěli mezi sebe přijat další členy, kteří 
by chtěli těchto pár minut denně obě-
tovat na jistý úmysl. Často slýcháváme: 
my se modlíme, máme své modlitby, ale 
tento způsob modlitby, který byl založen 
v 19. století papežem, má své opodstat-
nění, protože je to celek – tým, který má 

určitě větší sílu stejně jako ve sportu, 
v orchestru aj.
Nastává čas vánoční, kterému předchá-
zí doba adventní, čas očekávání. Koho 
vlastně očekáváme? Jak se připravuje-
me? Advent je doba, ve které čekáme 
Mesiáše, který již dávno přišel. Na Ježí-
še, který s  námi přebývá v  eucharistii 
a  zároveň přichází novým způsobem. 
Ať bohatý stal se pro nás chudým, aby-
chom z  jeho chudoby zbohatli. Bůh 
nám dal hudbu a  zpěv, abychom měli 
k němu blíž. Hudba je prostředek, jak se 
přiblížit k lidem, šířit radost. Jak obyčej-
ný, a přitom mnohdy tak obtížný úkol. 
K  této radosti nám chtějí přispět také 
naši mladí hudebníci, kterým patří čtvr-
tá adventní neděle. Přijďte je podpořit 
a  poděkovat za jejich vynaložený čas 
a úsilí. Děkujeme.
V  okamžiku narození, když vkročíme 
do pološerého tichého chrámu právě 
narozeného dítěte, oči se nám rozzáří. 
Musíme mlčet, ale to mlčení je tak krás-
né. Vyzařuje lásku, teplo, naplňuje nás 
úžas. Tam, kde něco dobrého vchází  – 
tam začínají Vánoce „Vlastnosti lásky 
je snížit se“ Láska k Ježíškovi nás táhne 
k němu – to je dolů a stav, ve kterém je 
možné obdržet dar Boží je pokora. Dar 
je možno přijmout. Dar se nám nabízí – 
BETLÉMSKÉ DÍTĚ.
A tak vám všem i vašim blízkým přeje-
me pokoj, o  kterém zpívali andělé nad 

Betlémem, aby naplnil vaše srdce a vaši 
mysl.

Emanuel – Bůh s námi po celý další 
rok 2023, to vám za naše společenství 

přeje Marie Fialová

pro naše členy i občany obce přednášku 
„Historie a současnost Jánských Koupe-
lí“, kterou dne 14. 10. 2022 vedl pan Petr 
Zahnaš v sále Obecního úřadu v Malých 
Hošticích. Přednášky se zúčastnilo asi 
50 lidí. Domníváme se, že se přednáška 
velmi líbila, protože pan Zahnaš hovořil 
o Janských Koupelích velmi poutavě. Je 
smutné, že kdysi tak malebný rekreač-
ní kout v našem blízkém okolí, je v tak 
neutěšeném a zanedbaném stavu.
Dne 10. 11. 2022 jsme uspořádali brigá-
du kolem naší chaty na úklid listí. Sešlo 
se nás 14 a  práce nám šla svižně od 

ruky. Část stromu na větvích ještě nesla 
spousty zeleného listí, tak nás další bri-
gáda čekala 5. 12. 2022.
Mezi velmi příjemné akce patří 
Advent ve Skanzenu. Letos se jednalo 
o druhou adventní neděli 4. 12. 2022, 
protože je to čas blízký Mikuláši!!! Pro 
děti byl připraven milý, ale spravedlivý 
Mikuláš se svojí družinou - hodnými 
anděly a divokými čerty. Pro všechny 
bylo připraveno dobré pohoštění a to 
hřejivé nápoje a  tvarohové, makové, 
povidlové koláče a  perníčky. Věříme, 
že se Advent všem líbil a  přispěl ke 

krásné zimní atmosféře blížících se 
Vánoc.
Dovolujeme si touto cestou velmi pěkně 
poděkovat všem našim šikovným a pra-
covitým členů za jejich celoroční práci 
v našem spolku a za všechna milá setká-
ní, která naše akce provázejí. Všem 
našim členům i občanům Malých Hoš-
tic přejeme, aby si užili krásné a radost-
né Vánoce a v Novém roce 2023 přeje-
me všem hodně zdraví, štěstí, úsměvů 
na rtech a optimismu.
Jana Buchvaldková, Vlaďka Vaňková, 

autorky článku
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naši myslivci
Z činnosti mS „angelika“
Hlavní naší činností v zimním obdobím je přikrmování zvěře.
Máme zajištěno dostatečné množství krmiva a přikrmování 
provádíme prakticky každý týden.
Také se nám podařilo uskutečnit všechny plánované podzim-
ní akce, a to zejména setkání se žáky ZŠ Malé Hoštice, které 
proběhlo 29. září 2022. Přálo nám i počasí a děti odcházely 
z našeho areálu „Lovka“ spokojeny.

V sobotu a neděli 8. a 9. října proběhly v našem revíru zkouš-
ky vloh a  podzimní zkoušky loveckých psů, které pořádal 
Okresní myslivecký spolek Opava. Tyto zkoušky ve stávající 
naší honitbě proběhly poprvé a podařilo se nám je zajistit tak, 
že byly ze strany OMSu Opava i vůdců psů hodnoceny velmi 
kladně.
Náš Myslivecký spolek „Angelika“ slavil v  září „30  let“ od 
svého založení, a proto jsme uskutečnili 15.  října slavnostní 
setkání na naší chatě „LOVKA“.
Vedle našich manželek se tohoto setkání zúčastnili i zástupci 
některých složek a  paní starostka Chlebičova. Škodou bylo, 

že pro onemocnění se tentokrát nemohla zúčastnit i  paní 
starostka Malých Hoštic. Při této příležitosti byla posvěcena 
panem farářem pamětní deska s dřevořezbou zjevení svatého 
Huberta, která je umístěna na začátku remízky našeho areálu. 
Tato akce byla taktéž hodnocena jako zdařilá.
Myslivci z  mysliveckého spolku „Angelika“ Chlebičov přejí 
všem občanům Malých Hoštic klidné Vánoce, mnoho štěstí 
a hlavně hodně zdraví do nového roku 2023.
Poslední únorovou sobotu 25. 2. 2023 pořádá náš myslivec-
ký spolek tradiční myslivecký ples, na který zveme srdečně 
všechny stálé i nové návštěvníky.

Předseda MS „Angelika“ Chlebičov Ing. Jiří Konupka

Vážení spoluobčané,
ani hasiči podzim nezaspali a  soutěž-
ní družstvo smíšených mladých hasi-
čů (mladší + starší) bojuje se silnějšími 
kolektivy.
Na konci soutěžního podzimu byl pro 
ně připravený víkend s hasičem. Po pro-
cházce přes Hoštice, kde plnili různé 
úkoly přespali v  hasičárně. Druhý den 
pak vyrazili na celodenní výlet. Za to 
bych chtěl poděkovat vedoucím a  také 
rodičům za přípravu a také za pomoc.
Družstvo žen odjezdilo kolotoč soutěží 
MSP a v době, kdy mladší holky v druž-
stvu sbíraly zkušenosti, tak skončily na 
hezkém 7. místě.
Mužské družstvo mělo problémy 
sehnat sedm závodníků, ale i přes tento 
problém odjezdili několik kol MSP 

a také několik pohárových soutěží.
Poslední družstvo, a to veteránů, odbě-
halo větší část Opavské ligy veteránů 
a skončilo celkově na 8. místě.
Zásahová jednotka má za sebou něko-
lik výjezdů v působišti obce. Navíc stále 
pomáhá se zajištěním zápasů SFC.
Vidět nás také bylo na Malohoštickém 
odpustu, kde jsme vypomohli obci 
se zajištěním občerstvení a  stavěním 
a následně pak i bouráním stanů.
Jedinou hasičskou soutěží v  letošním 
roce u nás v obci byla soutěž veteránů. 
Soutěž mladých hasičů a  MSP se letos 
bohužel nevešl do tak již nabitého kalen-
dáře.
Do konce letošního roku bychom chtěli 
zkolaudovat a otevřít novou garáž. Tímto 
bych chtěl poděkovat obci za poskytnutí 
financí, firmě Ostravské stavby za reali-

zaci stavby garáže, panu Petru Pflegrovi 
za projekt a panu Pavlu Grygarčíkovi za 
dohled odborným okem.
Na úplný závěr bych chtěl jménem všech 
hasičů popřát všem spoluobčanům 
a příznivcům hasičů krásné a pohodové 
prožití Vánočních svátků a mnoho štěs-
tí, zdraví a pohodové dny v roce 2023.

Pavel Věncek, starosta SDH



 prosinec 2022 / 04

19

tenisová sezóna
Při pohledu z  okna je zřejmé, že letošní tenisová sezóna je 
definitivně minulostí a nezbývá než bilancovat. Přestože nás 
v tomto roce již nesužoval Covid-19, jeho dozvuky se promí-
taly i do letošního roku, kdy jsme zaznamenali menší návštěv-
nost našich tenisových kurtů.
Letošní tenisová sezóna začala tradičně v polovině dubna zpro-
vozněním tenisových kurtů a kurty vydržely v dobré kondici až 
do téměř poloviny listopadu, kdy jsme kurty zazimovali.
Jako každý rok proběhlo na kurtech několik tenisových turna-
jů, z nichž bych zmínil zejména O přeborníka Malých Hoštic 
a tradiční turnaj čtyřher začátkem září. Přeborníkem Malých 

Sport

fotbalová sezóna mužů
Podzimní část je u konce, bohužel ji nemohu hodnotit úspěš-
ně. Po všech těch úskalích, která předcházela začátku nového 
soutěžního ročníku nám bylo jasné, že nás v 1.B nečeká pro-
cházka růžovým sadem. Takovým tajným přáním bylo hrát 
někde v polovině, což se nám i dařilo, ale zlom nastal asi po 
zápase ve Vítkově, kdy jsme smolně podlehli Budišovu a pak 
zbytečně ztratili 2 body doma i s Jindřichovem. Ty zápasy jsme 
měli vyhrát!!! V dalším kole jsme odehráli za mě asi nejlepší 
mač a do 65. minuty jsme i přehrávali první Heraltice, ale za 
poslední zápas s Krnovem bychom se chtěli našim fanouškům 
omluvit. Tam nám absolutně nevyšla první půle a nemůžeme 
se vymlouvat ani na to, že soupeř přijel posílen divizními hráči 
z A týmu, který už měl po sezóně. Pozitivně hodnotím ale to, 
že jsme do zápasů zapojili celkem 11 dorostenců a pokud u nás 
vydrží, máme se na co těšit. Věřím, že na jaro s Vaší pomocí 
zabojujeme a budeme úspěšnější, a  to i přesto, že se zřejmě 
rozloučíme s naším nejlepším střelcem „Epim“.

Martin Vltavský

fotbal
turnaj o pohár statutárního města opavy

Ve středu 30. 11. proběhnul turnaj o pohár statutárního města 
Opavy ve futsale ročníku 2010 a  mladší. Naši kluci vyhráli 
všech 5 zápasů při skóre 29:3 a celý tento turnaj
ovládli. Nejlepší střelec našeho týmu byl Michal Stalmach 
a  nejlepším hráčem byl vyhlášen Adam Zika. Klukům moc 
děkuji za předvedený výkon a  super reprezentaci našeho 
klubu.
Výsledky: MH-Dolní Benešov 5:0, MH-Slavkov 2:1, MH-Vít-
kov 6:0, MH-Kylešovice 3:1, MH-Oldřišov 13:1

S pozdravem trenér mládeže Daniel Schrom

Hoštic je pro letošní rok Robert Dihel, který po velice vyrov-
naném boji zvítězil nad Filipem Ribkou, na třetím místě se 
pak umístil Jakub Ribka. Turnaj čtyřher byl poznamenán 
nepřízní předpovědí počasí, kdy mělo de facto celou sobotu 
pršet, ale nakonec se počasí umoudřilo a dalo se hrát téměř 
do večera. Bohužel ráno se sešlo jen šest nadšenců a turnaj 
čtyřher proběhl jen v tomto úzkém kruhu, kdy jsme se pro-
hazovali i ve dvojicích. Vítězi letošního turnaje byl každý, kdo 
se zúčastnil.
Nutno také zmínit mistrovská utkání amatérské tenisové ligy, 
kde v nejvyšší soutěži A hrají jak TK Malé Hoštice „A“, tak 
i „B“. Bohužel letošní rok našim borcům nepřál a oba týmy 
sestoupí do skupiny B a v příštím roce budou opět bojovat 
o návrat do nejvyšší soutěže.
Co se týče našich kurtů, členové se zodpovědně a příkladně 
starají o kurty v naší obci a budují kvalitní zázemí nejen pro 
sport, ale také pro relaxaci všem příznivcům bílého sportu.
Rovněž chceme touto cestou poděkovat zastupitelům naší 
městské části za jejich přízeň a podporu.
Na závěr bychom chtěli popřát jménem TK Slavia Malé Hoš-
tice klidné a spokojené prožití vánočních svátků a do nového 
roku pevné zdraví, hodně štěstí, osobní spokojenost a samo-
zřejmě i mnoho sportovních úspěchů.

Sportu zdar a tenisu zvlášť! Výbor TK Slavia Malé Hoštice
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betlémy v muzeu hlučínska
Traduje se, že první betlém sestavil svatý František z Assisi již 
ve 13. století. Od té doby se Ježíšek na seně zahřívaný oslem 
a  volkem stal nezaměnitelným symbolem Vánoc. Pokud se 
chcete opravdu vánočně naladit, pak určitě nevynechejte 
návštěvu Muzea Hlučínska, které připravilo unikátní výstavu 
Betlémů. Ty jsou zajímavé nejen originalitou svého pojetí, ale 
také použitými materiály. Na výstavě se nacházejí vyřezáva-
né betlémy, dále keramické, papírové, paličkované, malované 
na skle, ale i textilní betlémy vytvořené formou patchworku. 
Kromě klasických figurálních jesliček jsou na výstavě zařazena 
snad všechna myslitelná pojetí betléma. K velkým unikátům 
v  tomto ohledu patří vzácné skříňové betlémy z  19. století. 
Mezi vystavenými jesličkami lze narazit na spoustu regio-
nálních přesahů. Na pozadí jednoho betléma tak lze spatřit 
například těžní věž dolu Anselm nebo Slezskoostravský hrad. 
Vyloženě lokální charakter má Hlučínský betlém od řezbáře 
Gerharda Jandy. Kromě panoramatu města Hlučína je zde 
zobrazena i řada místních osobností. Mezi plejádou postavi-
ček nechybějí řemeslníci, muzikanti, a  dokonce ani zabíjač-
ková scéna. „K největším lákadlům patří bezesporu hornický 
betlém instalovaný ve vojenském kufru. Ježíšek se zde ukrývá 
v uhelné sloji,“ prozradila kurátorka výstavy Jana Musialová. 
Bezmála 50 vystavených betlémů pochází nejen z muzejních 
sbírek, ale především od moravských a  slezských sběratelů. 
Součástí výstavy jsou nahrávky se vzpomínkami pamětníků 
na vánoční zvyky, ale také koutek pro nejmenší, kde si děti 
mohou betlém postavit. Výstava je v Muzeu Hlučínska otevře-
ná od 1. prosince do 2. února.

Jiří Neminář, ředitel


